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Fundering: 
‘De ChristenUnie erkent Gods heerschappij over het staatkundige leven, dat de overheid door God is gegeven en in Zijn dienst 
staat en dat christenen de verantwoordelijkheid hebben actief te zijn in de samenleving. Zij fundeert haar politieke overtuiging 
op de Bijbel, het geïnspireerde en gezaghebbende Woord van God, die door de Drie Formulieren van Enigheid wordt 
nagesproken en die ook voor het staatkundige leven wijsheid bevat.’ 
 
 
 
Algemene beschouwingen bij de begroting van 2008. 
 
 
Mijnheer de voorzitter, leden van het college, leden van de raad. 
 
 
Bunschoten in beweging.     
 
De gemeente Bunschoten is een gemeente met een hoog ambitieniveau en volop in 
beweging. Beweging is belangrijk, want stilstand is achteruitgang en rust roest.  
Ook landelijk is er veel beweging. Bij de afgelopen verkiezingen werd de Tweede 
Kamerfractie van de ChristenUnie verdubbeld en er werd een coalitie gevormd met CDA en 
PvdA. Landelijk is er de roep om meer aandacht voor elkaar en de samenleving. 
Deelname van de ChristenUnie in het kabinet geeft de coalitiegenoten de mogelijkheid, om 
in plaats van individualisme, meer gemeenschappelijke verantwoordelijkheid te nemen, in 
het besef dat bij brood alleen mensen niet gelukkiger worden.   
Onder het kopje financiën komen wij terug op de overeenkomst tussen onze begroting en de 
rijksbegroting en de daaruit voortvloeiende middelen uit het gemeentefonds.  
Hierbij hebben wij dankbaar kennis genomen van het feit, dat de moeizame verhouding die 
de VNG had met het vorige kabinet, gewijzigd is. Het bestuursakkoord tussen de VNG en het 
Kabinet is daar het resultaat van.  
 
Voorzitter, we noemden in de vorige algemene beschouwingen 2006 een turbulent jaar. Het 
jaar 2007 gaf bestuurlijk rust. Het eerste jaar met onze nieuwe burgemeester. Ons inziens is 
de overgang van de ene naar de andere burgemeester voor ons als raad en onze burgers 
vlekkeloos verlopen. 
Wij horen positieve geluiden van onze burgers over de initiatieven van de burgemeester. We 
noemen er enkele. Ontvangst bruidsparen i.v.m. hun 50-jarig huwelijk, ontvangst plaatselijke 
veteranen, het internet dagboek en de nieuwe opzet van het Burgerjaarverslag. 
Burgemeester ga zo door! 
 
De aanbevelingen in het Burgerjaarverslag heeft onze fractie van harte ondersteund. 
De ChristenUnie staat voor een dienstbare overheid die burgers beschermt en faciliteert.  
Burgerparticipatie is heel erg nodig. Landelijk was er in de week van de democratie niet veel 
vertrouwen in de politiek. In Bunschoten kennen we gelukkig al jaren het interactief besturen. 
Ook bij nieuwe projecten worden burgers zoveel mogelijk betrokken, zie de Korte Landen, 
Rengerswetering en Oostmaat.  
 
Met de invoering van de WMO heeft de gemeente een grote verantwoordelijkheid erbij 
gekregen. Ook hier moet een goede overleg structuur met burgers gevonden worden. 
Wij pleiten voor een WMO raad of platform met zoveel mogelijk burgers die betrokken zijn bij 
de negen taakvelden van de WMO.  Kan het college aangeven hoever het is met het 
instellen van deze raad?   
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Op het gebied van communicatie wordt er veel verbeterd. De digitale mogelijkheden worden 
steeds uitgebreid. Wel willen we het college oproepen de groep burgers die hier geen 
gebruik van maakt of kan maken niet uit het zicht te verliezen. Ook de papieren 
communicatie dient blijvende aandacht te behouden. 
 
Voorzitter, er zijn zorgelijke ontwikkelingen binnen het samenwerkingsverband Gewest 
Eemland. De gemeente Amersfoort stelt voor om de WGR-regeling te beëindigen en de 
verschillende uitvoeringsdelen op te splitsen. Kunt u aangeven hoe het college hierover 
denkt en of u al een visie hebt hoe dit in de toekomst geregeld moet worden. Wat te doen 
met onze WMO-taken en milieutaken? Is ons samenwerkingsverband met Baarn en Soest 
wat betreft de sociale dienst een goed voorbeeld om te volgen? Of ziet u een mogelijkheid 
wat betreft de taken WMO om die weer in eigen huis te gaan uitvoeren? 
Wij zijn benieuwd naar uw reactie. 
 
Op allerlei gebieden beweegt Bunschoten breed. Op het gebied van de ruimtelijke ordening, 
woningbouw,  cultuur, recreatie, en bij het bevorderen van sportactiviteiten voor de jeugd.  
Een gemeente met een hoog ambitieniveau vraagt ook om een goed draaiend 
ambtenarenapparaat.  Kan het college aangeven waarom weer een onderuitputting is 
aangegeven bij de post personeel?  
De fractie van de ChristenUnie pleit ervoor alles in het werk te stellen om vacatures zo snel 
mogelijk in te vullen. Want leemtes in de organisatie kunnen problemen geven. 
 
En bij alle positieve geluiden in ons dorp over verbeteringen, vernieuwingen enz. werd onze 
gemeente geconfronteerd met een groep burgers/bewoners van de Nieuwe Schans die het 
heel erg moeilijk hebben. De mededeling over de staat van de fundering van hun huizen 
komt hard aan. Het college heeft toegezegd alles in het werk te stellen en alle mogelijkheden 
die er zijn om financiële regelingen in het leven te roepen te onderzoeken. Kan het college al 
iets meedelen over de gang van zaken? 
 
 
Financiën. 
 
Het college heeft ons weer een sluitende begroting gepresenteerd. Dat was dit jaar 
waarschijnlijk gemakkelijker dan de voorgaande jaren. Voordat er weer magere jaren 
aanbreken is het wijs om te reserveren voor de toekomst. In de Bijbel is Jozef hierin het 
grote voorbeeld. Ondanks de economische groei reserveert dit kabinet voor de toekomst en 
geeft komend jaar geen cadeautjes aan de burgers. In grote lijnen volgen wij Den Haag. Ook 
hier geen cadeautjes aan de burgers, maar een beleid om te investeren in de toekomst. Tijd 
om meer vlees op de botten te krijgen.  
Schreven wij vorig jaar in onze algemene beschouwingen: “samen zijn de gemeenten met 
het rijk de trap afgegaan, wellicht wordt het de komende jaren de trap op. De stijgende 
inkomsten van het rijk zullen dan merkbaar worden in de algemene uitkering”. Dat wordt de 
komende jaren waar gemaakt, na jarenlange bezuiniging op de algemene uitkering uit het 
gemeentefonds. 
 
De herstructurering van de reserves, genoemd in de nota financieel beleid, met de daarbij 
behorende maatregelen, komt op de fractie van de ChristenUnie sympathiek over. Ons 
verkiezingsprogramma vermeldt, dat wij pleiten voor: voldoende reserves en voorzieningen 
om financiële schokken te kunnen opvangen. Bij de begrotingsbehandeling zullen wij daar 
zeker op terugkomen. 
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In de commissie Bestuur en Middelen heeft u ons toegezegd dat als onderdeel van het IVBP 
tevens aandacht zal worden besteed aan het betaald parkeren. Kunt u al een tipje van de 
sluier oplichten? Wanneer is de ingebruikname van deze garage te verwachten? 
 
U geeft in de begroting aan dat de extra verhoging van 6% OZB bedoeld is voor de 
exploitatielasten van de parkeergarage.  
Bent u met ons van mening dat er de afgelopen jaren door het college en de raad 
beslissingen zijn genomen die een extra verhoging van de OZB meer hadden 
gerechtvaardigd, zoals bijvoorbeeld het onderhoud van het strandje, invoering van het 
groenbeleidsplan en uitbreiding van ’t Vurhuus? 
Een verhoging van de OZB ter dekking van de exploitatie van de parkeergarage Oostpoort, 
met 6% in 2008 en nog eens 6% in 2009 kan in de ogen van de ChristenUnie fractie geen 
genade vinden.  
Onze fractie stelt voor ter dekking een egalisatiereserve parkeergarage per 1/1/2008 in het 
leven te roepen. Deze zal dan per eind 2008 een negatieve stand hebben van € 64.000. In 
de loop van 2008 kan worden bezien hoe daarmee omgegaan moet worden. Misschien i s 
de tijd rijp voor een discussie over betaald parkeren. Onze fractie is benieuwd naar uw 
reactie.  
In de begroting is als taakstelling uit het beleidsplan de afbouw van de kosten van de 
politiesurveillant opgenomen. In de raadsvergadering van september jl. is besloten de 
politiesurveillant te handhaven. Is dit besluit al in de begroting verwerkt, en zo niet, wat heeft 
dit voor consequenties? 
 
 
Toekomstvisie. 
 
Het college gaat daarin voortvarend te werk en dat is goed. De plannen gericht op de 
toekomst zijn vele. Eigenlijk teveel om op te noemen, maar wij doen het toch: Laakzone, 
Rengerswetering, Kuststrook-Oost, Haarbrug-Zuid, Centrumplan-Oost, Zuidwenk-Oost, 
Centrumplan-West, Korte Landen, Oostmaat, Herstructurering industrieterreinen 
Zuidwenk/Kronkels,  
Het is een indrukwekkende reeks. Waar plannen als Centrumplan-Oost en Zuidwenk-Zuid 
volop in de realisatiefase zitten, bevinden andere plannen zich nog in de houtskoolfase, 
zoals Centrumplan-West. Daartussen bewegen de andere plannen zich.  
Natuurlijk begrijpt onze fractie, dat niet alles in deze college periode kan en zal worden 
gerealiseerd. Toch vragen wij ons af, moeten wij geen prioriteiten gaan stellen? 
Kunnen wij als gemeente dat alles wel aan? Nemen wij niet te veel hooi op onze vork? Onze 
fractie wil op voorhand geen plannen afschieten, maar durft wel de vraag te stellen: moeten 
wij alles wel willen? Een nadere afweging van nut en offer bij sommige plannen, lijkt ons 
noodzakelijk. Wellicht iets voor een bijzondere raadsvergadering? Onze fractie bepleit verder 
om het geheel aan plannen in de tijd te zetten. Vervolgens de raad daarvan in kennis te 
stellen. Kan het college aangeven hoe men daarover denkt?  
 
 
Nieuwbouw Eemdijk. 
  
In het provinciale streekplan is opgenomen dat op Eemdijk gemiddeld vier woningen per jaar 
mogen worden gebouwd. Rond dat thema is het al enige tijd stil. Kan het college ons nader 
informeren over de stand van zaken? 
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Rengerswetering 
 
Rengerswetering heeft de aandacht van een ieder. Immers bij uitvoering kan de doelstelling:  
“niemand behoeft het dorp meer te verlaten”, worden gerealiseerd. Kort gezegd 
Rengerswetering gaat in de steigers en wij vragen u, zien wij over een jaar de eerste steigers 
staan in genoemd gebied?  
Betekent de opdracht voor de opstelling van een verkavelingplan en een uitwerkingsplan 
voor 3 wooneilanden, dat een doorbraak op handen is. Gaarne vernemen wij van u de stand 
van zaken. 
 
 
Cultuur.  
 
In het meerjaren investeringsplan schrijft u over de herinrichting Hongdehemel dat het plan 
breed is gepresenteerd. Mogen wij met u verschillen over de breedte van de presentatie. 
Een schets heeft de commissie Samenleving gezien, daarna is een stilte ingetreden. In het 
reeds genoemde meerjaren investeringsplan staat een bedrag van € 500.000. In de notitie 
financieel beleid wordt echter gesproken van een onttrekking uit de reserve Toekomstvisie 
van € 250.000. Met de provincie lijkt alles rond te zijn. Onze vraag aan u is, wordt het niet tijd 
om de raad bij te praten over het wel of niet doorgaan van dit project. Daaraan gekoppeld de 
vraag wat zijn de werkelijke kosten en welk deel is voor rekening van onze gemeente?  
 
Het monumentenbeleid is door de raad vastgesteld. In dit verband willen u vragen naar de 
status van de oude school in de Kerkstraat. Kunt u ons iets melden over de toekomstige 
ontwikkeling van dit historische gebouw? 
 
 
Recreatie 
 
De zomer van 2007 is weer voorbij. Tijdens de vorige algemene beschouwingen hebben wij 
erop aangedrongen om voor de zomer van 2007 permanente toilet- en douchevoorzieningen 
te realiseren bij recreatieterrein ‘Het Kleine Zeetje’. Hoewel dit heeft geleid tot verbeteringen 
was er afgelopen zomer nog geen sprake van permanente voorzieningen. In het meerjaren 
beleidsplan wordt als investeringsjaar 2007 en 2008 genoemd. Hoe reëel is de intentie van 
Wijdland Exploitatiemaatschappij om een definitieve horecagelegenheid te realiseren, met 
een toiletvoorziening?  
 
 
WMO. 
 
Ten gevolge van de invoering van het objectief verdeelmodel WMO krijgt onze gemeente  
€ 331.000 minder uit het gemeentefonds. Voor de uitvoeringskosten is € 40.000 meer nodig 
dan voorheen. Toch ziet u mogelijkheden een onderuitputting budget zorg van € 60.000 en 
een onderuitputting op het budget verstrekkingen van € 40.000 in te boeken. Waarom heeft 
het college  ervoor gekozen dit bedrag niet te storten in  de egalisatiereserve WMO? Dit met 
name in verband met de stijgende zorgkosten en om een verdere verschraling van de zorg in 
onze gemeente te voorkomen. 
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Minimabeleid. 
 
De fractie van de ChristenUnie staat een ruimhartig minimabeleid voor waarin stille armoede 
zoveel mogelijk bestreden en isolement zoveel mogelijk voorkomen moet worden. Voorts zijn 
er allerlei regelingen om hulp te krijgen als dat nodig is. Onze fractie mist in de 
programmabegroting de invulling van het accres in het gemeentefonds betreffende 
programma zes, “sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening”. Extra 
inkomsten zijn er voor wat betreft jeugd en gezin, maar ook voor armoedebestrijding en 
schuldhulpverlening. Voor de minima zullen er ook meer kosten komen door stijging van de 
zorgkosten en de invoering van het eigen risico per 2008. Kan het college aangeven op 
welke wijze de extra middelen voor de minima worden ingezet? 
 
Onze burgers met een inkomen op minimumniveau kunnen in aanmerking komen voor een 
bijdrage in de kosten voor vrijetijdsbesteding. Deze burgers kunnen deze bijdrage pas in 
oktober/november aanvragen en krijgen het geld in december uitbetaald. Onze fractie pleit er 
voor dat deze aanvraag in b.v. juni/juli aangevraagd kan worden. Uitbetaling zou dan in 
augustus plaats kunnen vinden, zodat dit geld gebruikt kan worden om vrije tijd in te vullen. 
Na de zomervakantie beginnen mensen vaak aan een nieuwe sport, activiteit of kleine 
cursus. Kan het college dit toezeggen? 
 
 
Jeugd. 
 
Een gedeelte van jong Nederland heeft een probleem met alcohol en drugs en dat gaat 
Bunschoten/Spakenburg zeker niet voorbij. De fractie van de ChristenUnie is verheugd dat 
de subsidie aan de Moedige Moeders structureel is geworden. Onze fractie maakt zich 
zorgen om de verslavingsproblematiek in ons dorp.  
Het zou ons inziens goed zijn de jeugd nog meer te wijzen op de gevaren, door het opzetten 
van een alcoholbeheersplan. In de gemeente Katwijk wordt reeds gewerkt met een alcohol 
beheersplan. Ziet het college ook mogelijkheden daartoe in onze gemeente? 
Hoewel het college in de beantwoording van onze algemene beschouwingen van vorig jaar 
heeft toegezegd dat het verslavingsplatform in 2007 zou worden opgestart, blijkt uit het 
jaarprogramma dat het is doorgeschoven naar het jaar 2008. Kan het college aangeven 
waarom de toezegging niet is gehaald en hoe staat het met de voorbereiding?  
Uit de Bunschoter vernamen wij dat na een jaar van voorbereiding het project Way Out is 
gestart. Wij zijn dankbaar dat dit project, waar onze fractie hartstochtelijk voor gepleit heeft,  
nu gestart is. Het project geïnspireerd op het Waypointproject uit Urk wordt gedaan met 
enthousiaste vrijwilligers. Dit verdient een compliment.  
In samenwerking met De Schutsluis wordt een Centrum van Jeugd en gezin opgezet. Kan 
het college aangeven hoe het staat met de voorbereidingen en wanneer gaat het centrum 
van start?  
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Woonvoorziening met 24-uurs zorg voor mensen met een verstandelijke 
beperking. 
 
Een half jaar geleden is het initiatiefvoorstel van de ChristenUnie unaniem door de raad 
aangenomen. In 2007 was er geen geld voor dit onderzoek beschikbaar. Kan het college de 
garantie geven dat het initiatief voorstel in 2008 wordt uitgevoerd. We wachten met 
belangstelling uw reactie af.  
 
  
Tenslotte.  
 
Voorzitter, in deze beschouwingen staan voor onze fractie de burgers centraal. In ons dorp 
zijn veel burgers zeer actief, in verenigingen, wijken, kerken en noem maar op. Juist door 
samen actief te zijn en door samen verantwoordelijkheid te nemen vormen we een 
samenleving. Samen met het college en onze burgers willen wij actief en betrokken werken 
aan een leefbare gemeente. 
De ChristenUnie fractie wenst het college, de raad en alle medewerkers van onze mooie 
gemeente Gods onmisbare zegen toe. 
 
Bunschoten, 15 oktober 2007 
 
Namens de ChristenUnie fractie. 
 
Wil Hop-Vedder. 


